
SDH Příštpo 
 

Příštpo je malá vesnice nedaleko Třebíče a je reprezentantem kraje VYSOČINA.  

Sbor dobrovolných hasičů v naší vísce byl založen v roce 1912, ale kolektiv mladých 

hasičů vznikl až po dlouhých letech, a to v roce 1980. Větší úspěchy dětí jsou ale 

zaznamenány až v posledních letech, kdy si mladí hasiči vybojovali postup do krajského kola 

celkem devětkrát, ale teprve v letošním roce se nám podařilo POPRVÉ v historii našeho SDH 

postoupit v kategorii mladých hasičů na MČR. 

     Samotné MČR v požárním sportu ale není pro Příštpo žádnou novinkou, protože 

naši muži si postup vybojovali už celkem třikrát (v r. 2011 v Ostravě - 5. místo, v r. 2013 

v Mladé Boleslavi - 6. místo a letos se zúčastní také mistrovského klání v Českých 

Budějovicích). Dvakrát na mistrovství reprezentovali Příštpo i naši dorostenci, a to v roce 

2006 v Liberci a v roce 2010 v Litomyšli, kde vybojovali 2. místo v požárním útoku a své 

zastoupení na MČR mají příštěpské barvy také v kategorii dorostenců - jednotlivců.  

Naše obec je sice jedna z nejmenších na okrese Třebíč, ale má jedny z nejlepších 

výsledků v postupových soutěžích – v okresních kolech se na prvních třech místech umístíme 

téměř každý rok my - mladí hasiči, dorost (nyní už jen jednotlivci), muži bez omezení věku i 

muži nad 35 let. Příštpo požárním sportem zkrátka žije. 

Náš tým je výběrem dětí z více obcí, ale skoro všichni se požárnímu sportu učili už od 

raných let právě v Příštpě. Před krajským kolem jsme spojili síly také se třemi zástupkyněmi 

mladých hasičů z Kojetic (Hanča, Hanča, Irča) a s jejich vedoucím Tondou a tady v Brně nám 

také pomůže Anet z SDH Vladislav. 

A kdo se vlastně zasloužil o ten první postup mladých hasičů na MČR v historii 

Příštpa? 

David Ošmera, Nikča Polová, Kačka Chrástová, Jarda Bílý, Jirka Nováček, Tomáš 

Hrbáček, Hanča Lorencová, Irča Kozdasová, Hanča Kučerová a Anet Havlenová – ti 

všichni pod vedením Vojty Tomšíčka, Katky Špačkové a Tondy Lorence. 

Na mistrovství jsme trénovali poctivě, protože je to pro nás velká čest, že jsme se 

probojovali až sem do Brna, a doufáme, že zde všechno zužitkujeme, neuděláme naší obci, 

okresu a kraji ostudu a ukážeme se v co nejlepším světle. 


